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 الممخص:

في الجزائر، من خلال  وكالة الأمن الصحي في صنع السياسة العامة تناول هذا البحث موضوع دور      
، وقد دراسة طبيعتها وهياكمها وطرق سيرها و مهامها وصلاحيتها و أدوراها المختمفة في قطاع الصحة 

، وذلك بهدف الوقوف عمى مدى المنهج القانوني  إلى جانب التحميمي  ياعتمدت الدراسة عمى المنهج الوصف
بعض الأعمال والأنشطة  من خلال متابعة وتقييم وكالة الأمن الصحي في صنع السياسة العامة مساهمة 
 .2020التي قامت بها الوكالة منذ تأسيسها عام  ةمختمفال والبرامج

وكالة الأمن الصحي هي إضافة مهمة لممنظومة الصحية في وقد تم التوصل من خلال هذا البحث إلى أن 
الجزائر،وهي يعول عميها كثيرا في إحداث قفزة نوعية في قطاع الصحة من خلال ما تتوفر عميه من وسائل 

 وأجهزة وكفاءات بشرية  متخصصة.
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      Summary: 

     This research dealt with the issue of the role of the Health Security Agency 

in making public policy in Algeria, by studying its nature, structures, methods 

of operation, tasks, powers and various roles in the health sector. The Health 

Security Agency in making public policy by following up and evaluating some 

of the various works, activities and programs carried out by the Agency since 

its establishment in 2020. 

It was concluded through this research that the Health Security Agency is an 

important addition to the health system in Algeria, and it is very reliable to 

make a qualitative leap in the health sector through the available means, 

equipment and specialized human competencies. 
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